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Svar på spørgsmål 139 (Alm. del
I brev af 24. marts 2014 har udvalget 
(V) stillet mig følgende spørgsmål:

Spørgsmål 139:
”Ifølge Danmarks Evalueringsinstituts’ rapport: ’Studenter i erhvervsu
dannelserne’, 2013, er mere end 20 pct. af hf’erne ikke i gang med en 
uddannelse fire år efter eksamen. Mener minis
overfor de unge og samfundet, at så mange får en eksamen, som ikke 
bliver brugt? http://www.eva.dk/proje
studenters-valg-af-uddannelse/download

Svar:
Jeg mener, at overgang til videregående uddannelser, også for hf’erne, er 
et vigtig emne, og både i arbejdet med at gøre kursisterne studiekomp
tente på institutionerne og i det kvalitetsløft, som ministeriet er i gang 
med at understøtte, bl.a. gennem et skoleudviklingsprojekt ”Skoleudvi
ling i praksis” og et forløb for topledere, er dette i fokus.

På grund af hf’ernes svagere indgangsforudsætninger, 
ofte flere sociale forpligtelser, som familie og børn
for dem at komme hurtigt i gang med en videregående uddannelse. 

Desuden har mange hf’ere brug for at supplere deres eksamen, før de 
starter på en videregående uddanne
plerer i et eller flere fag i GSK. 
kan kursisterne ikke nå at tage ret mange fag på B
vil have brug for til mange både mellemlange og lange videregående u
dannelser. Derfor kan de være længere om at starte på en uddannelse.

Med venlig hilsen

Christine Antorini

og Undervisningsudvalget  

lm. del):
har udvalget efter ønske fra Peter Juel Jensen

stillet mig følgende spørgsmål:

”Ifølge Danmarks Evalueringsinstituts’ rapport: ’Studenter i erhvervsud-
, 2013, er mere end 20 pct. af hf’erne ikke i gang med en 

uddannelse fire år efter eksamen. Mener ministeren, at det er rimeligt 
overfor de unge og samfundet, at så mange får en eksamen, som ikke 

http://www.eva.dk/projekter/2012/veje-og-omveje-
uddannelse/download-rapporten/hent-rapporten”

vergang til videregående uddannelser, også for hf’erne, er 
et vigtig emne, og både i arbejdet med at gøre kursisterne studiekompe-

institutionerne og i det kvalitetsløft, som ministeriet er i gang 
med at understøtte, bl.a. gennem et skoleudviklingsprojekt ”Skoleudvik-
ling i praksis” og et forløb for topledere, er dette i fokus.

svagere indgangsforudsætninger, højere alder og 
som familie og børn, kan det være sværere 

for dem at komme hurtigt i gang med en videregående uddannelse. 

har mange hf’ere brug for at supplere deres eksamen, før de 
starter på en videregående uddannelse. Ca. 44 pct. af en hf-årgang sup-
plerer i et eller flere fag i GSK. På grund af hf-uddannelsens varighed 
kan kursisterne ikke nå at tage ret mange fag på B- og A-niveau, som de 
vil have brug for til mange både mellemlange og lange videregående ud-

længere om at starte på en uddannelse.

Med venlig hilsen

Christine Antorini
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